
Skolebestyrelsesmøde Nørhalne skole og SI 

Den 5. februar 2025 

Kl. 17 – 19 

Dagsorden 

Mødet afholdes i personalerummet 

Fraværende:  

Elevrådet: Deltager   

Referent: Susanne 

Kage: Jane 

 

Punkt 1: 

Godkendelse af dagsorden V. Uffe 

Dagsorden godkendt.  

 

Punkt 2: 

Rigets tilstand v. Henrik 

Randi har fået nyt job pr.1.3 – stillingen er opslået pr. 1.4 

Henrik orienterede vedr. budget.  

Der er pr. 1.4 14 børn i vuggestuen, så næsten fuldt hus.  

Skolen er med i KL forløb – En skole der kan mere for flere.  

Henrik orienterede omkring brugen af Himmelrummet. 

Ift. elevrådet er det Jonas der tager over fremover.  

Der har været en forældre forespørgsel omkring 4. årgang efter sommerferien. 

Ressourcen bliver tildelt efter elevtallet pr. 15.3.25.  



Der skal uddannes faglige fyrtårne i vuggestue og børnehave.  

Information om det kommende skolebyggeri.  

Uffe har stillet sit mandat til rådighed for SB i Biersted.  

Uffe deltager i Liv i by og skole og landdistrikter.  

Torsdag sættes der kæde op ved indkørslen til børnehaven, for forhåbentlig at 

regulere trafikken og dermed gøre det mere sikkert for børnene i tidsrummet 7-8.  

Nyt fra elevrådet:  

• Næste møde opsamling på trivselsmålinger.  

• Der skal planlægges trivselsdag i marts.  

 

Punkt 3: 

Nørhalne forældre.  

Oplægget har været på afd. Møde i lærergruppen.  

- Henrik og Jonas præsenterer tilbagemeldinger herfra 

• Stor opbakning fra lærergruppen.  

• Tages op på næste møde i børnehaven og SFO-en.  

 

- Dialog herom  

 

- Dialog om den videre proces med ”Nørhalne forældre” 

 

• Når det har været rundt ved alle medarbejdergrupper, skal der laves 

tilretninger.  

 

Punkt 4: 

De nye retningslinjer og fokuspunkter jf. kvalitetsreform 

Ref. Fra oktober mødet: 

Der er nedenstående punkter, som SB og skole skal forholde sig til henover planlægningsåret. - Afskaffelse 

af 45 min. Bevægelse i løbet af skoledagen - Afskaffelse af lektiecafe og faglig fordybelse - Afskaffelse af fuld 

kompetencedækning for lærere - Karakterer på 6. årgang - Frihed til kortere skoledage Uffe og Henriks 



forslag er, at skolens SB rep. Behandler punkterne på SB januar møde. Der træffes beslutning om tidsplan v. 

Uffe Uffe orienterede og der var dialog. Der gives mulighed for mere indflydelse og dermed ansvar tilbage til 

Skolebestyrelserne. Forslag om at det tages på februar mødet, hvor punkterne bliver kvalificeret. 

Ovenstående punkter skal kvalificeres i personalegruppen inden mødet. Der er nogle ting, som 

organisationen Skole og Forældre står for og er involveret i. Vi fastholder vores abonnement og vil være 

undersøgende på, om der er oplæg, kurser eller andet at deltage i. Anders vil være undersøgende på dette. 

Punkterne har været vendt i lærergruppen. Maria og Jonas fremlægger drøftelserne 

herfra. 

Maria og Jonas orienterede.  

45 minutters bevægelse: 

• Bevægelse indtænkes didaktisk og læringsmæssigt i løbet af skoledagen – 

betyder ikke nødvendigvis at pulsen kommer op, men at det skaber energi i 

forhold til undervisningen og at undervisningen i perioder af skoledagen 

tænkes anderledes.  

• Forslag fra SB om at der skabes de fysiske rammer for, at der reelt bliver lavet 

bevægelse. 

• Forslag fra SB om at tage en dialog i lærergruppen i forhold til, hvordan 

bevægelse tænkes ind i undervisningen – og samtidig inddrage børnenes 

perspektiv og justere praksis herefter.  

• Forslag fra elevrådet om at løbe en tur nogle dage i morgenbåndet i stedet for 

læsebånd – hvis formålet er at få den gode start på dagen.  

• Det aftales, at punktet kommer op igen på et kommende SB-møde.  

 

Nedenstående punkter gennemgås og udarbejdes principper for:  

Læs aftaleskriv på dette link 

Se tidsramme i bilag 

Henrik udfolder perspektiverne der knytter sig til hvert punkt.  

Afskaffelse af lektiecafe og faglig fordybelse 

• Pt. er der frivillig lektiecafe for 4.-6. årgang samt morgenbånd på alle årgange – 

morgenbånd er alle årgange glade for, og lektiecafeen bliver brugt af flere 

elever fra hver årgang.  

• Det besluttes at vi fortsætter som nu.  

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen


Afskaffelse af fuld kompetencedækning for lærere 

• Vi dækker pt. de krav der er til fuld kompetencedækning for lærere.  

• SB tilkendegiver, at det er vigtigt med kompetencer og faglighed hos lærerne til 

de enkelte fag, men samtidig at det er vigtigt med få lærere på de enkelte 

årgange, særligt i indskolingen. Kompetence anses ikke kun som linjefag.  

• SB tilkendegiver, at der er fuld tilfredshed med den måde der struktureres på 

nu.  

Karakterer på 6. årgang 

• SB tilkendegiver, at der ikke ønskes karakterer på 6. årgang.  

Frihed til kortere skoledage 

• Lærernes holdning er, at det fungerer godt, som det er nu, det samme tænker 

SB. Altså ønskes der ikke kortere skoledage.  

 

Punkt 5: 

Punkter til kommende skolebestyrelsesmøder: 

• Hvordan arbejdes der på at skabe deltagelsesmuligheder for alle børn?  

• Skole og forældre – Anders orienterer.  

• 0. – 1. klasse – i forhold til personalesammensætning/ få lærerordning.  

• Overgange.  

• ”Nørhalneforældre”  

 

Punkt 6:  

Godkendelse af referat. 

Referatet er godkendt.  

 

 

Kageliste: 

10. september – Katrine 22. oktober - Anders 20. november – Mette V 12. december - mad 5. februar - Jane 

3. marts - Uffe 10. april - Michael 12. maj – Marie 11. juni – sommerafslutning. - mad 



 


